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Interpellasjon - Integrering -Jørgen Sandtorv, FRP 
 
For at kommunestyret skal kunne ta opplyste beslutninger i saker som omhandler flykninger 
og integrering må kommunestyret ha en tilstrekkelig oversikt over de økonomiske 
konsekvensene dette har for kommunen, samt hvor godt vi lykkes i arbeidet med 
integrering.  

 
Hele ordningen og den felles innsatsen kommunene gjør ved å bosette flyktninger, er bygget 
på en forutsetning om at de som bosettes i størst mulig grad skal kunne klare seg selv med 
inntektsgivende arbeid etter introduksjonsprogrammet er avsluttet og senest etter 5 år. Da 
opphører tilskuddet og kommunen må bære eventuelle kostnader selv.  
  

Vil ordfører be om at administrasjonen legger frem en sak som belyser følgende:  

1. Hvor mye belastes handlings og økonomiplan 2024-2027 for arbeidsføre flyktninger 
som ikke er i arbeid etter 5 år.  

2. Hvor stort antall av bosatte flyktninger, og personer som er bosatt i kommunen på 
bakgrunn av flyktningers søknad om familiegjenforening står i dag uten 
inntektsgivende arbeid som setter de i stand til å klare seg selv uten offentlige 
støtteordninger?  

3. Av disse, differensiert på flyktninger og familiegjenforente, hvor mange  
- er på tiltak i regi av NAV 
- er under utdanning 
- har sosial eller trygdeytelser 
- har andre tiltak som kostes av kommunen 

4. Hvilke tiltak er satt i verk for å bidra til at disse kommer i arbeid, og hva koster disse 
ekstra tiltakene? 

 

 
Ordførers svar:  002/24  
Ordførers svar: 
Ordfører vil svare ut de spørsmålene som stilles så langt det finnes tall og statistikk for dette 
direkte her.  
  
1. Hvor mye belastes handlings og økonomiplan 2024-2027 for arbeidsføre flyktninger som 
ikke er i arbeid etter 5 år. 
  
Ordfører viser til at det ikke finnes statistikk som registrerer hver enkelt flyktning etter 5-
årsperioden. Kommunen har derfor ikke oversikt over hvor mange i denne gruppen som 



fortsatt mottar sosialhjelp. Men, av de som ikke har kommet i arbeid, har startet på studier 
etc. opplyser administrasjonen at en større andel antakelig fortsatt vil motta sosialhjelp. I 
gjennomsnitt utbetales det 155-160.000 kr i sosialhjelp pr. person pr. år. 
  
2. Hvor stort antall av bosatte flyktninger, og personer som er bosatt i kommunen på 
bakgrunn av flyktningers søknad om familiegjenforening står i dag uten inntektsgivende 
arbeid som setter de i stand til å klare seg selv uten offentlige støtteordninger? 
  
I Sandefjord viser statistikken at vi i snitt får ca. 54 % av flykningene ut i arbeid i løpet 0-4 år, 
og ca. 64 % i løpet av 5-9 år. Etter denne perioden vil det fortsatt være en andel som ikke 
kommer i arbeid. Men det finnes ikke statistikk på det nivået som interpellanten ber om.  
  
3. Av disse, differensiert på flyktninger og familiegjenforente, hvor mange 
- er på tiltak i regi av NAV  
· er under utdanning  
· har sosial eller trygdeytelser  
· har andre tiltak som kostes av kommunen  
  
Det finnes ikke statistikk eller registerdata som kan besvare alle disse spørsmålene preisis. 
Men ordfører viser til at NAV Sandefjord disponerer ca. 60 millioner fra potten til statlige 
tiltak, og en ikke uvesentlig andel av disse midlene benyttes til flyktninger.  
  
 4. Hvilke tiltak er satt i verk for å bidra til at disse kommer i arbeid, og hva koster disse 
ekstra tiltakene? 
Alle tiltak som er satt i verk for at innbyggere i Sandefjord skal komme i arbeid og utdanning 
vil være åpne for denne gruppen. Dette representerer en svært omfattende tiltaksportefølje.  
  
Ordfører viser til at det ikke finnes statistikk eller registerdata som kan besvare alle 
spørsmålene som stilles, hverken på nasjonalt eller lokalt nivå, Ordfører vil dessuten peke på 
at det også finnes mange positive effekter av å bosette flyktninger, også økonomisk og at det 
er viktig også å ta disse med i betraktningen. Kommunestyret har to saker til behandling i 
dag som langt på vei svarer ut det som etterspørres, men ordfører vil likevel be 
administrasjonen om å sammenstille den informasjonen som etterspørres, så langt det er 
mulig, i en egen sak. I en slik sak, mener imidlertid ordføreren også at de positive sidene ved 
bosetting av flyktninger hører hjemme.  
 
 


